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Protokół nr 39/18
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 23 maja 2018 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz. Przewodnicząca stwierdziła, że
zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności
komisji uczestniczyło 5 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). W
trakcie trwania komisji zgłosili się na jej obrady kolejni radni. Posiedzenie komisji odbyło się
w sali obrad (pokój 229). Obrady rozpoczęto 23 maja 2018 o godz. 16:00, a zakończono o
godz. 17:03 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych

i społeczno-gospodarczych;
2. Joanna Hariasz - Skarbnik Miasta;
3. Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5. Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego.
6.
Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca komisji  Katarzyna Dysarz przedstawiła proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 38 z dnia 18 kwietnia 2018 r. godz. 16.00.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym
do rejestru zabytków województwa opolskiego.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,III Międzynarodowe Spotkania
Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu w 2018 roku”.

6. Planowana organizacja klas sportowych na rok szkolny 2018/2019 - temat wynika z
planu pracy komisji.

7. Sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku
publicznego za rok 2017.” - temat wynika z planu pracy komisji.

8. Opinia o celowości realizacji wniosku Klubu Sportowego ,,KOZIOŁEK’’
w Kędzierzynie-Koźlu na realizację zadania pod nazwą: ,,VII Charytatywny Bieg
Mikołajkowy” w toku realizacji zadania publicznego w ramach Inicjatywy Lokalnej.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
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10. Zakończenie obrad

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie zaproponowany porządek
obrad.

Komisja (6 głosów ,,za") przyjęła zaproponowany porządek obrad do realizacji.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad..

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak,
Elżbieta Setnicka
NIEOBECNI (1)
Przemysław Pawlik

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 38 z dnia 18 kwietnia 2018 r.
Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że protokół został wysłany
wszystkim członkom komisji na pocztę elektroniczną, ona dokonała drobnych korekt
zapisów, poza tym nie wniósł uwag, zapytała czy ktoś obecnie wnosi uwagi do protokołu nr
37/18. Wobec braku uwag, poddała pod głosowanie protokołu nr 38/18.

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej bez uwag
przyjęła protokół 38/18 (przez aklamację).

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków
województwa opolskiego (projekt uchwały  stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i
Planowania Przestrzennego poinformowała, że dofinansowanie dotyczy kamienicy, opartej na
murach zamku, dofinansowanie (dotacja) proponowana przez Prezydenta Miasta do zadania
wynosi 90% wartości remontu. Wspólnota mieszkaniowa wykazała się olbrzymią chęcią
wyremontowania tego zabytku, została zawarta umowa pomiędzy Gminą i Wspólnota
mieszkaniową. Poinformowała, że w dniu wczorajszym na Komisji Urbanistyki, Architektury
i Środowiska Naturalnego radny złożył wniosek, aby gmina dofinansowała 100% wartości
inwestycji, lecz stanowisko Prezydent Miasta pozostaje bez zmian, proponuje aby
dofinansować 90% wartości inwestycji. Kierownik wyjaśniła, że w innych zadaniach
dofinansowanie wynosiło do 50 % wartości inwestycji wiec w tym przypadku dofinansowanie
Gminy jest naprawdę wysokie.

Andrzej Kopacki poinformował, że należy ratować zabytki, popiera ten projekt uchwały.
Zaproponował również podwyższenie kwoty dofinansowana przez gminę do 100% inwestycji
z uwagi, że mieszkańcy tej kamienicy to przeważnie emeryci.
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Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że wg niej dofinansowanie powinno
opiewać na kwotę 90% wartości inwestycji. Będzie to współodpowiedzialność mieszkańców.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych, poinformował, że zgodnie z podpisanym porozumieniem
pomiędzy Gminą a wspólnotą mieszkaniową, zgodziła się do percypowania w kosztach tej
inwestycji. Ich udział to (10 %) wartości inwestycji który i tak jest niewielki w stosunku do
wkładu Gminy. Jest to współodpowiedzialność mieszkańców.

Michał Nowak w swojej wypowiedzi poinformował, że wspólnota powinna być
współodpowiedzialna. Również proponuje dofinansowanie inwestycji w wysokości
proponowanej przez Prezydent Miasta czyli 90% wartości.

Andrzej Kopacki poinformował, że wycofuje się z propozycji dofinansowania 100% tej
inwestycji.

Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków
województwa opolskiego.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak,
Elżbieta Setnicka
NIEOBECNI (1)
Przemysław Pawlik

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za") zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,III Międzynarodowe Spotkania
Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu w 2018 roku” (projekt uchwały  stanowi załącznik do
nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych, poinformował, że radni wyrazili już zgodę na przekazanie tych
środków, przygotowany projekt uchwały jest kwestią formalną.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz dodała, że byłoby nie w porządku gdybyśmy się
wycofali z danej  obietnicy.

Tym bardziej że orkiestra juz zaplanowała szereg wyjazdów i koncertów za przyobiecane
pieniądze wyjaśnił Wojciech Jagiełło, za te pieniądze orkiestra planuje również uświetnić
imprezę współorganizowaną z kinem Twierdza.
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Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego
na realizację zadania pn. ,,III Międzynarodowe Spotkania Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-
Koźlu w 2018 roku”.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,III Międzynarodowe Spotkania
Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu w 2018 roku”.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (6)
Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak,
Elżbieta Setnicka
NIEOBECNI (1)
Przemysław Pawlik

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że wnosi o zmianę porządku
obrad, gdyż radny Przemysław Pawlik miał pytania do materiału dot. ,,Planowanej
organizacji klas sportowych na rok szkolny 2018/2019”, lecz informował że się chwilkę
spóźni. Przewodnicząca komisji zaproponowała przesunąć ten punkt w porządku obrad i
przejść do omawiania punktu 7 czyli ,,Sprawozdania z realizacji Programu ze współpracy
Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w
zakresie pożytku publicznego za rok 2017.”

Członkowie komisji wyrazili zgodę na tę zmienię w porządku obrad (przez aklamację).

Ad 6.
Sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok 2017.”
(sprawozdanie  stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych, poinformował, że komisji zostało przedstawione obszerne i
rzetelnie sporządzone sprawozdanie, dane pozyskano z wszystkich Wydziałów
współpracujących z organizacjami pozarządowymi. Poinformował, że współpraca z
organizacjami pozarządowymi uległa poprawie. Strony są zadowolone ze współpracy,
Współpraca przynosi efekty. Gmina Kędzierzyn-Koźle przeznacza duże środki na zadania
zgłoszone przez organizacje (ponad 2 miliony). Organizacje organizują wiele imprez, które są
dostrzeżone nawet przez doradcę Marszałka Województwa Opolskiego.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz zapytała czy organizacje składają jakieś oficjalne
skargi.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że nie ma żadnych skarg ze strony organizacji.
Jest to zasługa kierownik Beaty Kaczyńskiej-Pogwizd oraz pracowników Wydziału KST.
Dodał, że odbywa się wiele szkoleń dla organizacji pozarządowych z zakresu porad prawnych
i z zakresu praktycznego wypełniania dokumentów, na spotkaniach jest 100% obecność
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przedstawicieli organizacji, tematy spotkań są również wskazywane przez same organizacje, z
uwagi na nurtujące ich pytania i problemy.

Beata Kaczyńska-Pogwizd  kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki wyjaśniła, że jest
bardzo dobra współpraca z organizacjami pozarządowymi, przedstawiciele organizacji są
osobami otwartymi i współpraca z nim to sama przyjemność. Dodała, że odbywa się wiele
szkoleń dla organizacji pozarządowych z zakresu porad prawnych i z zakresu praktycznego
wypełniania dokumentów, na spotkaniach jest 100% obecność przedstawicieli organizacji,
tematy spotkań są również wskazywane przez same organizacje, z uwagi na nurtujące ich
pytania i problemy. Kolejne spotkanie odbędzie się 9 czerwca w temacie RODO, szkolenie
jest bezpłatne.

Przemysław Pawlik zapytał czy Gminę przymusza do wolontariatu Ustawa, że gmina musi
wolontariat realizować.

Beata Kaczyńska-Pogwizd  kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki wyjaśniła, że
wolontariat narzuca Ustawa, wzorce są narzucone, dodała, że gminę nie stać na 100%
dofinansowanie wolontariatu z budżetu gminny, dlatego proszą organizacje o
współfinansowanie lub wkład pracy własnej.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że w wolontariat mogą się włączyć
dzieci i uzyskać dodatkowe punktu do oceny z zachowania, do ich przyszłości, nauka i nauka
właściwych postaw.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że gmina nie może dofinansować w 100% zadań
więc wiele organizacji nie mogłoby się wykazać wkładem, a dzięki pracy w czynie
społecznym  mogą się wykazać pracą jako wkładem własnym.

Elżbieta Setnicka poinformowała, że ona od najmłodszych lat udzielała się w wolontariacie w
działalności artystycznej i  miało to wpływ na wybór na jej pracę oraz wspólnych spotkań.

Andrzej Kopacki dodał, że należy pamiętać, że wolontariat jest bezpłatny.

Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca komisji poinformowała, że komisja zapoznała
się i przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku
publicznego za rok 2017.

Ad 7.
Opinia o celowości realizacji wniosku Klubu Sportowego ,,KOZIOŁEK’’ w Kędzierzynie-
Koźlu na realizację zadania pod nazwą: ,,VII Charytatywny Bieg Mikołajkowy” w toku
realizacji zadania publicznego w ramach Inicjatywy Lokalnej (wniosek stanowi załącznik do
nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

W dyskusji w tym temacie wzięli udział wszyscy członkowie komisji a odpowiedzi udzielał
Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych oraz Beata Kaczyńska-Pogwizd  kierownik Wydziału Kultury,
Sportu i Turystyki.

Michał Nowak złożył wniosek nr 1 o dofinansowania w kwocie 5 tys. zł: wniosku Klubu
Sportowego ,,KOZIOŁEK’’ w Kędzierzynie-Koźlu na realizację zadania pod nazwą: ,,VII
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Charytatywny Bieg Mikołajkowy” w toku realizacji zadania publicznego w ramach
Inicjatywy Lokalnej.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie wniosek radnego Michała
Nowaka,, o dofinansowania w kwocie 5 tys. zł: wniosku Klubu Sportowego ,,KOZIOŁEK’’
w Kędzierzynie-Koźlu na realizację zadania pod nazwą: ,,VII Charytatywny Bieg
Mikołajkowy” w toku realizacji zadania publicznego w ramach Inicjatywy Lokalnej.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak,
Przemysław Pawlik, Elżbieta Setnicka

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie opinię o celowości
realizacji wniosku Klubu Sportowego ,,KOZIOŁEK’’ w Kędzierzynie-Koźlu na realizację
zadania pod nazwą: ,,VII Charytatywny Bieg Mikołajkowy” w toku realizacji zadania
publicznego w ramach Inicjatywy Lokalnej.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Sylwia Artuna, Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak,
Przemysław Pawlik, Elżbieta Setnicka

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za") zawnioskowała o podniesienie kwoty
dofinansowania przez Gminę Kędzierzyn-Koźle  z 3.000,00 zł na 5.000,00 zł oraz  poparła
realizację ww. wniosku.

Ad 8.
Planowana organizacja klas sportowych na rok szkolny 2018/2019 - temat wynika z planu
pracy komisji (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że w szkole nr 9 wprowadzono dodatkowo klasę
pływacką a w szkole nr 19 wprowadzono dodatkowo klasę siatkówki. Poinformował, że na
utworzenie dodatkowych klas sportowych uzyskano pozytywną opinię kuratora oraz
związków zawodowych. Arkusze zostały już też zatwierdzone.

Radny Przemysław Pawlik zapytał  jak będzie wyglądała sytuacja w kolejnym roku, kiedy
ubędzie jeden cały rocznik.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że w przyszłym roku będzie problem lecz można
dołożyć większą lekcji lub zajęć np. SKS ale nie w takiej ilości jak w klasie sportowej.
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Gmina nie może nic więcej zrobić w tym zakresie. W przyszłym roku będzie również moment
krytyczny co do zwalniania nauczycieli.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz zapytała jak wyszły arkusze w szkołach.

Bożena Jankowska kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania poinformowała, że arkusze
wyszły dobrze.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że już dawno sygnalizował, że najgorzej będzie w
trzecim roku reformy, gdyż jeden oddział został zlikwidowany, jeden rocznik idzie pusty.

Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że
komisja zapoznała się i przyjęła ww. informację.

Ad 9.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Radny Andrzej Kopacki zapytał o dodatek funkcyjny 220 zł za pracę w świetlicy. Zapytał o
poziom różnic w kwotach oraz ilości dzieci będących pod opieką (widełki dot. kwot i liczby
dzieci). Zostało mu przekazane że pani w świetlicy samodzielnie opiekowała się grupą 70
dzieci.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych wyjaśnił radnemu, że dodatek funkcyjny jest za organizację pracy
świetlicy a nie za opiekę nad dziećmi. Nauczyciele w świetlicy otrzymują ok. 26 zł za
godzinę. Gmina bardzo dużo dopłaca do oświaty. Poinformował, że sprawdzi czy sytuacja o
której informuje radny miała miejsce i postara się to wyjaśnić. Gdyż ktoś złamał prawo.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz dodała, że do niej też dotarła ta niepokojąca
informacja.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych wyjaśnił w świetlicach są przeprowadzane kontrole, również w
świetlicach znajdują się dzienniki lekcyjne, na podstawie których wyjaśni tę niepokojąca
informację.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że pewnie chodzi o ilość dzieci oraz
zakres prac osób pracujących w świetlicach ( ich zakres prac) w stosunku do innych świetlic
oraz środki finansowe.

Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych zobowiązał się do wyjaśnienia tej sytuacji.

Radny Andrzej Kopacki poinformował, że radni nie mają zastrzeżeń również uważają,
że oświata w naszym mieście działa bardzo dobrze, lecz uważa, że na branżowej komisji
wszystkie niepokojące sygnały mieszkańców powinny zostać poruszone.

Radny Andrzej Kopacki zapytał dlaczego na Dniach Kultury Kresowej nie wystąpi lokalny
chór ,,Echo Kresów”. Poprosił o mediację pomiędzy przedstawicielem stowarzyszenia oraz
dyrygentem chóru ,,Echo Kresów”.

Termin kolejnej komisji został ustalony na 20 czerwca 2018 r. o godz.16.00
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Ad 10.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz podziękowała wszystkim za aktywne uczestnictwo
w posiedzeniu po czym o godz. 17.03 zamknęła posiedzenie komisji.

Protokołowała Anna Dworaczek
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Katarzyna Dysarz


